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Protokół Nr XXXI/13 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 29 maja 2013 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godzinie 11:00 otworzył 

XXXI/13 sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Robert Biskupiak, Grzegorz Bruski. 

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Jerzy Kado, Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Henryk 

Szopiński, Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki, Radny Rady Powiatu 

w Pile Stanisław Jendrzejewski, Prezes Zarządu Stowarzyszenia „Porozumienie 

Samorządowe” Bogusław Mikita, Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, Skarbnik Gminy 

Łobżenica Wiesława Adamowska, Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Maria Klóska, Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt, a także Radca Prawny Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica Gabriela Reszkowska, Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Karol 

Tatera, Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek, sołtysi, mieszkańcy Gminy Łobżenica oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania 

jednogłośnie przyjęła protokół Nr XXX/13 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 

30 kwietnia 2013 r.  
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Ad.3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad XXXI 

sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie zapytał, czy są uwagi do przedłożonego porządku obrad. 

Wobec braku uwag porządek obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy przedstawiał się 

następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Przyjęcie informacji o stanie realizacji inwestycji przewidzianych na 2013 rok. 

7. Rozpatrzenie informacji w zakresie remontów dróg i ulic gminnych. 

8. Przedstawienie informacji o rozwiązaniach w zakresie wdrożenia systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 

9. Ocena realizacji zadań w zakresie oczyszczania ścieków komunalnych ujętych  

w Krajowym Programie Oczyszczania ścieków Komunalnych. 

10.  Przedstawienie informacji przedstawicieli gminy w pracach związków komunalnych, 

stowarzyszeń i fundacji. 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy w części nie dotyczącej postępowania z odpadami. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 

14. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Wolne wnioski i głosy. 

16. Zakończenie obrad sesji. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Łobżenicy poprosił o zabranie głosu przez Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że władze Gminy przez wiele lat współpracowały z panem Bogusławem Mikitą 

jako Wicestarostą Pilskim, członkiem Zarządu Powiatu w Pile. Poinformował, że  

w przyszłym roku minie dziesięć lat od utworzenia Warsztatów Terapii Zajęciowej  

w Liszkowie. Według Burmistrza Łobżenicy jest to jedno z najlepszych zadań, które udało się 

zrealizować w Gminie. Wspomniana jednostka działa dla dobra Gminy Łobżenica i Gminy 

Wyrzysk. 

Stwierdził, że w 2004 r. czas na utworzenie Warsztatów Terapii Zajęciowej wynosił niecałe 

dwa miesiące. Pomoc ze strony pana Mikity przy realizacji powyższego zadania okazała się 

niezbędna. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że współpraca z panem Bogusławem Mikitą odbywała się na 

najwyższym poziomie. Podziękował za wszystko, co uczynił on dla Gminy. Wyraził nadzieję, 

że współpraca z panem Mikitą będzie nadal kontynuowana z korzyścią nie tylko dla Gminy 

Łobżenica, ale również dla Gminy Wyrzysk i Powiatu Pilskiego. 

 

Następnie wręczono kwiaty oraz list gratulacyjny dla pana Bogusława Mikity. 

 

Prezes Zarządu Stowarzyszenia „Porozumienie Samorządowe” Bogusław Mikita 

Powiedział, że nie jest to koniec współpracy, tylko zamiana ról. Stowarzyszenie 

„Porozumienie Samorządowe”, którego obecnie prezesem jest pan Mikita, działa również na 

terenie Gminy Łobżenica. Zadeklarował pełną współpracę po powrocie do pełni zdrowia, co 

nastąpi niebawem. Stowarzyszenie „Porozumienie Samorządowe” zamierza aktywnie 

włączyć się w obchody 700-lecia Łobżenicy.  

Stwierdził, że jest bardzo wzruszony. Podziękował za zaproszenie na sesję Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Życzył panu Bogusławowi Mikicie szybkiego powrotu do zdrowia. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak przeszedł do 

realizacji porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 
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Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 30 kwietnia 2013 r. do 29 maja  

2013 r. 

Poinformował, że 23 maja br. podpisał dwa akty notarialne na sprzedaż mieszkań nr 3 i 8 

znajdujących się w bloku przy ul. Złotowskiej 23B w Łobżenicy. 

Powiedział, że zlecił wycenę sześciu lokali mieszkalnych położonych w Łobżenicy przy  

ul. Złotowskiej 23 B, których najemcy zdeklarowali się dokonać ich wykupu w 2013 r.  

Do sprzedaży zostały przygotowane następujące lokale mieszkalne zlokalizowane  

w Łobżenicy: 

- przy ul. Złotowskiej 12 – sześć lokali, 

- przy ul. Wyrzyskiej 13A – dwa lokale, 

- przy ul. Mickiewicza 10 – pięć lokali, 

- przy ul. Sportowej 28 – cztery lokale. 

Oznajmił, że w najbliższym czasie najemcy zostaną poinformowani zgodnie z art. 34 ust. 1 

pkt 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami o tym, że nastąpi 

wyodrębnienie własności samodzielnych lokali mieszkalnych i jako najemcom lokalu 

mieszkalnego na podstawie umowy najmu przysługuje im prawo pierwszeństwa w nabyciu 

tego lokalu na własność. Skorzystanie z praw pierwszeństwa wymaga złożenia przez nich 

wniosku o nabycie lokalu w ostatecznym terminie 21 dni.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że na dzień 5 lipca br. zostanie ogłoszony drugi przetarg 

ustny nieograniczony na sprzedaż: 

- nieruchomości niezabudowanej w Dźwiersznie Wielkim - działka przy byłej przychodni  

o powierzchni 0,2120 ha i cenie wywoławczej 45 000,00 zł, 

- nieruchomości w Dźwiersznie Małym – obiekt po byłym kółku rolniczym, działka  

o powierzchni 0,2686 ha i cenie wywoławczej 50 000,00 zł. 

W dniu 5 lipca br. odbędzie się również przetarg nieograniczony na sprzedaż lokalu 

mieszkalnego nr 1 przy ul. Mickiewicza 10 w Łobżenicy, którego cena wywoławcza wyniesie 

35 000,00 zł. 
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Kontynuując swoją wypowiedź Burmistrz Łobżenicy powiedział, że w okresie 

sprawozdawczym Rada ds. Wyboru Projektów Lokalnej Grupy Działania „Krajna nad 

Notecią” dokonała oceny zgłoszonych wniosków. Rada pozytywnie zaopiniowała następujące 

projekty Gminy Łobżenica:  

- Oznakowanie atrakcji przyrodniczych i dziedzictwa historycznego Gminy Łobżenica - 

wielkość pomocy 25 000,00 zł, 

- Remont połączony z modernizacją amfiteatru w Parku Miejskim w Łobżenicy - wielkość 

pomocy 25 000,00 zł, 

- Remont połączony z modernizacją centrum aktywności społecznej w Łobżenicy pełniącego 

rolę świetlicy wiejskiej - wielkość pomocy 25 000,00 zł, 

- Remont i zagospodarowanie terenu przy świetlicy wiejskiej w miejscowości Rataje - 

wielkość pomocy 9 000,00 zł, 

- Zagospodarowanie przestrzeni rekreacyjnej w miejscowości Witrogoszcz Kolonia -  

wielkość pomocy 9 155,70 zł. 

Ponadto pozytywnie został zaopiniowany wniosek Stowarzyszenia Miłośników Motocykli 

Krajna Motors Team na zagospodarowanie wydzierżawionego budynku nad rzeką Łobżonką. 

Kwota dofinansowania ma wynieść około 50 000 zł. Wniosek uzyskał wysoką ocenę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z realizacji 

zadań w okresie międzysesyjnym. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej.   

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że w dniu 27 maja br. obchodzony był Dzień Samorządowca. Złożył 

podziękowania Wiceprzewodniczącemu Sejmiku Województwa Wielkopolskiego panu 

Jerzemu Kado oraz Radnemu Sejmiku Województwa Wielkopolskiego panu Henrykowi 

Szopińskiemu za pomoc i życzliwość w rozwiązywaniu problemów Gminy Łobżenica. Dzięki 
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tym staraniom udaje nam się pozyskiwać dodatkowe środki finansowe na remont dróg, 

których stan nie jest najlepszy. Gmina Łobżenica uzyskała dofinansowanie z Funduszu 

Ochrony Gruntów Rolnych. Dodatkowo Sejmik Województwa Wielkopolskiego zatwierdził 

w dniu 27 maja br. przyznanie pomocy finansowej dla Gminy Łobżenica na budowę dróg  

w wysokości 139 000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy powiedział, że trwa budowa ciągu pieszo-

rowerowego w Luchowie, który przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa przy drodze 

wojewódzkiej nr 242.  

Stwierdził, że częstym gościem na sesji jest pan Stefan Piechocki - Etatowy Członek Zarządu 

Powiatu w Pile, który informuje o problemach związanych z drogami powiatowymi. W 2013 

r. około 1 000 000 zł zostało przeznaczonych na poprawę stanu nawierzchni dróg 

powiatowych w Gminie Łobżenica. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej złożył w imieniu radnych i władz Gminy życzenia 

dalszych sukcesów w pracy samorządowej. 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie dotyczącym wystąpień zaproszonych gości.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Jerzy Kado 

Potwierdził przyznanie Gminie Łobżenica dodatkowej pomocy finansowej ze środków 

budżetu Województwa Wielkopolskiego w wysokości 139 000 zł, przeznaczonej na budowę 

dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Powiedział, że wsparcie tego rodzaju otrzymało 

niecałe 90 z 230 gmin znajdujących się w województwie. 

Poinformował, że rozmawiał z Dyrektorem Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Poznaniu panem Markiem Kmiecikiem, który zdaje sobie sprawę ze złego stanu drogi 

wojewódzkiej nr 242 w miejscowości Luchowo. W przypadku znalezienia rezerw będzie on 

myślał o przeznaczeniu środków na poprawę stanu tej drogi.  

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Przypomniał, że Powiat Pilski przeznaczył na poprawę stanu dróg w Gminie Łobżenica kwotę 

około 1 000 000 zł. Powiedział, że zdaje sobie sprawę z dużych potrzeb w tym zakresie. 

Liczba wniosków o odszkodowania z terenu Gminy Łobżenica jest bardzo duża. 

Poinformował, że do dnia dzisiejszego załatano około 1100 m2 dziur w Gminie. Powiedział, 

że uzupełnianie ubytków w nawierzchni dróg Powiatu Pilskiego odbywa się przez cały rok. 

Do chwili obecnej zostały załatane dziury, które mogą powodować kolizje drogowe. Czasami 

naprawa odbywa się dwukrotnie. Powiat posiada środki na bieżące utrzymanie dróg.  
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Kontynuując swoją wypowiedź pan Stefan Piechocki oznajmił, że zostały rozstrzygnięte 

przetargi na wykonanie nakładek asfaltowych w Gminie Łobżenica. W wyniku powstałych 

oszczędności Powiat Pilski zdecydował się wykonać trzecią nakładkę na odcinku około  

800 m od drogi wojewódzkiej nr 242 w kierunku Liszkowa. W 2013 r. zostanie również 

zrobiona „powierzchniówka” na drodze w kierunku Złotowa. W czerwcu 90% robót powinno 

zostać wykonane.  

Poinformował, że w 2013 r. planowana jest również budowa chodnika w miejscowości 

Piesno. Poprosił Burmistrza Łobżenicy o zabezpieczenie środków finansowych na realizację 

powyższego zadania wspólnie z Powiatem Pilskim. W ciągu dwóch miesięcy powinna być 

znana ostateczna kwota potrzebna na realizację budowy chodnika. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski 

Powiedział, że w maju br. nie odbyła się sesja Rady Powiatu w Pile. Pomimo tego radni 

zajmują się szczegółową analizą wykonania budżetu Powiatu za 2012 r. Opinia Regionalnej 

Izby Obrachunkowej jest pozytywna z drobną uwagą dotyczącą terminowości dokonywania 

niektórych wpłat i wypłat. Termin sesji absolutoryjnej został wyznaczony na dzień  

13 czerwca br.  

 

Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Henryk Szopiński 

Poinformował, że sesja absolutoryjna Sejmiku Województwa Wielkopolskiego odbyła się  

w dniu 27 maja 2013 r. Zarząd Województwa otrzymał absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2012 r. Podjęto również uchwałę o cięciach budżetu w planie dochodów o kwotę 

22 000 000 zł. Dodał, że w pierwotnym planie na zadania drogowe zaplanowano tylko 

800 000 zł. Kwota ta została zwiększona o 8 000 000 zł z rezerwy budżetowej.  

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że materiały dotyczące informacji o stanie realizacji inwestycji przewidzianych 

na 2013 rok zostały przedstawione radnym i były omawiane podczas posiedzeń komisji Rady 

Miejskiej. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Andrzeja Mojsiewicza o przedstawienie 

stanowiska w sprawie informacji o stanie realizacji inwestycji przewidzianych na 2013 rok. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Poinformował, że informacja o stanie realizacji inwestycji została szczegółowo 

przedyskutowana na posiedzeniach dwóch komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Zaproponował poddanie pod głosowanie powyższego materiału. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

poddał pod głosowanie przyjęcie informacji o stanie realizacji inwestycji przewidzianych na 

2013 rok wraz z wnioskami wypracowanymi na posiedzeniach Komisji Rady. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

o stanie realizacji inwestycji przewidzianych na 2013 rok wraz z wnioskami 

wypracowanymi na posiedzeniach komisji Rady. 

Powyższa informacja stanowi załącznik numer 2 do protokołu.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w sprawie informacji w zakresie remontów dróg i ulic gminnych. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Podziękował Samorządowi Województwa Wielkopolskiego za dodatkowe pieniądze na drogę 

w Kościerzynie Małym. W związku z tym większa ilość gruzu zostanie przeznaczona na 

poprawę stanu innych dróg w Gminie, np. na terenie sołectwa Dziegciarnia, Witrogoszcz 

Kolonia. 

Powiedział, że Gmina posiada pewną ilość pokruszonych starych krawężników, płyt 

chodnikowych. Po zważeniu będzie znana dokładna ilość tych materiałów. Poinformował, że 

Gmina Łobżenica posiada zarezerwowaną część gruzu znajdującą się w gospodarstwie 

rolnym pana Andrzeja Batora w Nowej Rudnej. Ponadto zabezpieczony został również gruz 

w innym miejscu.  

Burmistrz Łobżenicy wyraził nadzieję na to, że zostaną wolne środki finansowe po 

wykonaniu naprawy ubytków w nawierzchni dróg. Na dzień dzisiejszy trudno jest określić 

łączną powierzchnię załatanych dziur. 
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Stwierdził, że do dnia 10 czerwca br. firma POL-DRÓG z Piły rozpocznie uzupełnianie 

ubytków na drodze Łobżenica-Kruszki. Powiedział, że od dnia 3 czerwca gminna równiarka 

będzie do dyspozycji. Była ona nieczynna z powodu uszkodzenia silnika.  

Dodał, że wiele poboczy zepchnięto na środek drogi. Po opadach deszczu zostało to wszystko 

rozjechane. Część wsi zakupiła już w ramach funduszu sołeckiego gruz z przeznaczeniem na 

polepszenie nawierzchni dróg. W stosunku do pozostałych tras Gmina podejmie działania  

w celu zakupu materiału na poprawę ich stanu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że temat dróg jest często poruszany podczas sesji Rady Miejskiej. Zapytał, czy 

ktoś z radnych chciałby zabrać głos w powyższej kwestii. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poddał pod głosowanie 

przyjęcie informacji w zakresie remontów dróg i ulic gminnych 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

w zakresie remontów dróg i ulic gminnych, która stanowi załącznik numer 3 do 

protokołu.  

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że informacja o rozwiązaniach w zakresie wdrożenia systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi została przedyskutowana podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy. Temat ten wywołuje duże zaciekawienie i emocje. Poprosił Burmistrza 

Łobżenicy o uzupełnienie przedstawionej wcześniej informacji. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że jego zamierzeniem było to, aby sołtysi roznosili druki deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz informowali mieszkańców o nowym 

systemie gospodarki odpadami. W wyniku błędu deklaracje zostały wysłane pocztą. 

Poinformował, że można je składać osobiście bądź pisemnie w Biurze Związku Gmin Krajny 

w Złotowie lub w Biurze Obsługi Klienta Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 
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Następnie omówił informację o rozwiązaniach w zakresie wdrożenia systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Dodał, że obsługą bankową Związku Gmin Krajny 

zajmie się Bank Spółdzielczy w Złotowie. Wpłaty dokonywane na konto tego stowarzyszenia 

będą zwolnione z prowizji. Rozstrzygnięto również zakup sprzętu komputerowego oraz zakup 

systemu informatycznego do obsługi gospodarki odpadami odpowiednio za około 40 000 zł 

oraz 21 000 zł. 

Kontynuując swoją wypowiedź odnośnie wdrażania nowego systemu gospodarki odpadami 

komunalnymi Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że w przypadku budynków wielorodzinnych, 

bloków deklarację składa jego zarządca i to on odpowiada za dokonywanie opłat. Kosze 

uliczne będzie opróżniała firma, która wygra przetarg na odbiór odpadów. W przypadku 

wygrania tego przetargu przez firmę z terenu Związku Gmin Krajny zostaną podjęte działania 

w celu utrzymania gniazd ulicznych do selektywnej zbiórki odpadów. Tego typu punkty 

powinny znajdować się w ogrodzonych i widocznych miejscach, objętych monitoringiem. 

Poinformował, że w dniu 27 maja br. został wybrany Kierownik Biura Związku Gmin Krajny 

– pan Andrzej Ruta z Zakrzewa. Zacznie on pracę z początkiem czerwca br.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że obowiązek złożenia deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi upływa z końcem maja. Można będzie je 

jeszcze składać na początku czerwca br. Jeżeli ktoś nie złoży deklaracji, Związek Gmin 

Krajny wyda decyzję administracyjną. W takim przypadku stawka za wywóz odpadów będzie 

wynosiła 15 zł od osoby. Nie ma obowiązku wpisywania w deklaracji numeru telefonu lub 

Numeru Identyfikacji Podatkowej. 

Pan Eugeniusz Cerlak poinformował również, że do selektywnej zbiórki odpadów będą 

służyły worki, a pojemnik będzie przeznaczony do odpadów zmieszanych. Dodał, że w dniu 

12 czerwca br. o godzinie 18:00 odbędzie się spotkanie z mieszkańcami Łobżenicy 

poświęcone nowemu systemowi gospodarowania odpadami komunalnymi. Podczas kilku 

zebrań wiejskich również poruszano ten temat. W dniu 3 czerwca planowane jest jeszcze 

spotkanie w Dębnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Podziękował Burmistrzowi Łobżenicy za przedstawione informacje. Wyraził nadzieję, że 

pozostały czas zostanie wykorzystany na komunikację z mieszkańcami odnośnie 

wprowadzania nowego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Zapytał, czy ktoś  

z radnych chciałby zabrać głos w tym temacie. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Rzyduch 

Stwierdził, że wysokość miesięcznej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest 

zbyt wysoka, zwłaszcza dla rodzin wielodzietnych. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że znowelizowana ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zawiera 

wiele niedociągnięć. Powiedział, że nie ma zapisu, według którego Gmina nie mogłaby 

dofinansowywać rodzin wielodzietnych. Obciążenie dla tych rodzin jest faktycznie bardzo 

duże. 

Stwierdził, że od 1 lipca 2013 r. Gmina będzie właścicielem odpadów. Bardzo bogate 

jednostki samorządu terytorialnego podjęły już decyzję o dofinansowaniu rodzin 

wielodzietnych. Na dzień dzisiejszy Gmina Łobżenica nie może pozwolić sobie na tego typu 

rzeczy ponieważ nie wiadomo ilu mieszkańców złoży deklarację oraz ile osób będzie płaciło 

za wywóz odpadów.  

Poinformował, że na Zachodzie Europy podobna ustawa obowiązuje od 30 lat i jeszcze nie do 

końca wszystko dobrze funkcjonuje. W tych krajach podwyższono podatek od nieruchomości 

i wliczono do niego opłaty związane z odpadami. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że będzie wiele problemów związanych z nowym 

systemem gospodarowania odpadami komunalnymi. Może dojść np. do sytuacji, w której 

przetarg na wywóz śmieci wygra firma, która zaniży ceny i nie będzie w stanie wywieźć 

odpadów na składowisko. Jeżeli udałoby się jej wyrzucić śmieci poza składowiskiem, Gmina 

będzie musiała pokryć koszty ich uprzątnięcia.  

Pan Eugeniusz Cerlak poinformował również, że większość mieszkańców wybiera  

w deklaracjach nieselektywny sposób gromadzenia odpadów. Dodał, że wszyscy obawiamy 

się zmian w gospodarowaniu odpadami, ale ustawę trzeba wykonać. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

poddał pod głosowanie przyjęcie informacji o rozwiązaniach w zakresie wdrożenia systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

o rozwiązaniach w zakresie wdrożenia systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, która stanowi załącznik numer 4 do protokołu.  
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O godzinie 11:50 Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Jerzy Kado 

oraz Prezes Zarządu Stowarzyszenia „Porozumienie Samorządowe” Bogusław Mikita 

opuścili salę posiedzeń. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Gmina Łobżenica uczestniczy w Krajowym Programie Oczyszczania 

Ścieków Komunalnych. W 2009 r. został podjęta uchwała Rady Miejskiej w Łobżenicy  

w sprawie weryfikacji aglomeracji. W chwili obecnej kończymy realizację inwestycji 

kanalizacyjnej na terenie miasta Łobżenicy. Częściowo jest już ona podłączana do 

eksploatacji. 

Powiedział, że w przyszłym roku kończy się wykonywanie zadań w oparciu o środki 

finansowe Unii Europejskiej z obecnego budżetu. Rozpocznie się realizacja nowej 

perspektywy finansowej UE na lata 2014-2020, w ramach której powinny zostać 

wykonywane zadania z zakresu ochrony środowiska. Wyniknie również potrzeba 

opracowania nowej Strategii Rozwoju Gminy Łobżenica, której realizacja kończy się w 2014 

r.  

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Gmina Łobżenica nie jest w stanie 

realizować zadań z zakresu ochrony środowiska bez wsparcia ze środków unijnych. Jego 

zdaniem należy kontynuować zadania inwestycyjne w zakresie rozbudowy istniejących 

oczyszczalni ścieków. Obecny system pozwala na przyjęcie i oczyszczenie ścieków objętych 

zbiorową kanalizacją sanitarną. Możliwe jest dołączenie miejscowości Witrogoszcz, gdzie 

zajdzie konieczność zamknięcia małej i niezbyt nowoczesnej oczyszczalni.  

Pan Edward Starszak stwierdził, że kanalizacja sanitarna powinna zostać zbudowana  

w miejscowościach Piesno, Wiktorówko, Kruszki, Kunowo, Dźwierszno Małe, Dźwierszno 

Wielkie, Topola, Gródek Krajeński. Istnienie sieci kanalizacji w Łobżenicy nie rozwiązuje 

problemu gospodarki ściekowej na terenie Gminy Łobżenica. Potrzeby w tym zakresie 

powinny zostać ujęte w nowej Strategii Rozwoju Gminy oraz w Wieloletnich Planach 

Inwestycyjnych i Wieloletnich Prognozach Finansowych Gminy Łobżenica. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy otworzył dyskusję w powyższej 

kwestii. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że budowa kanalizacji w Gminie Łobżenica musi być kontynuowana. Stwierdził, 

że ważne są punkty, które otrzymujemy z racji uczestnictwa w Krajowym Programie 

Oczyszczania Ścieków Komunalnych, np. przy staraniu się o uzyskanie dofinansowania  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Dużo wysiłku kosztowało utrzymanie 

Gminy w powyższym programie. Wiele jednostek samorządu terytorialnego zostało z niego 

wykreślonych.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że likwidacja oczyszczalni w Witrogoszczy 

jest niezbędna. Koszty jej utrzymania są zbyt duże. Zdaniem pana Eugeniusza Cerlaka 

wystarczy położenie około 2,5 km rurociągu oraz wybudowanie przepompowni i ścieki  

z terenu Witrogoszczy znajdą się w oczyszczalni w Liszkowie. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

poddał pod głosowanie przyjęcie informacji o realizacji zadań w zakresie oczyszczania 

ścieków komunalnych ujętych w Krajowym Programie Oczyszczania Ścieków Komunalnych. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

o realizacji zadań w zakresie oczyszczania ścieków komunalnych ujętych w Krajowym 

Programie Oczyszczania Ścieków Komunalnych, która stanowi załącznik numer 5 do 

protokołu.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy o przedstawienie informacji o pracach Gminy w ramach 

związków komunalnych, stowarzyszeń i fundacji. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że Gmina Łobżenica pozostała w Związku Gmin Krajny z powodu wspólnej 

realizacji znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Na dzień 

dzisiejszy należy do niego pięć jednostek samorządu terytorialnego. Gmina Krajenka  

i Jastrowie wstąpiły do związku pilskiego. Współpraca w ramach Związku jest dobra.  

Powiedział, że Związek Gmin Krajny zamierza budować sortownię odpadów w Złotowie  

w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego. Zdaniem pana Eugeniusza Cerlaka jest duża 
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szansa na powstanie tego obiektu. W przypadku wybudowania sortowni odpadów w Złotowie 

nie powstanie ona w Pile. Odległość z Łobżenicy do Kłody wynosi 65 km. Ma ona wpływ na 

koszty transportu odpadów.  

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że w Biurze Związku Gmin Krajny pracują na dzień dzisiejszy 

dwie panie. Został również zatrudniony kierownik. Obsada będzie zwiększana w miarę 

potrzeb, aby nie rosły bez potrzeby koszty administracyjne. Siedziba biura będzie mieściła się 

w Urzędzie Miejskim w Złotowie. Zostanie wyodrębniony dodatkowy punkt, w którym 

będzie można składać wszystkie deklaracje i załatwiać inne sprawy związane ze Związkiem 

Gmin Krajny. Dodał, że powstał on w celu zaopatrzenia w wodę. Jednym z jego założycieli 

był obecny Przewodniczący Rady Miejskiej pan Edward Starszak. 

Kontynuując swoją wypowiedź Burmistrz Łobżenicy powiedział, że współpraca ze 

Związkiem Gmin i Powiatów Nadnoteckich nie odbywa się na dużą skalę. Przedstawicielami 

Gminy Łobżenica w tej organizacji są radny Piotr Łosoś oraz pan Burmistrz. Działalność 

związku opiera się głównie na różnego rodzaju szkoleniach. Gmina Łobżenica zaliczyła 

szkolenia dla pracowników administracji w ramach funduszów europejskich wspólnie  

z Gminą Wyrzysk i Gminą Nakło nad Notecią. Kolejny program jest realizowany wraz  

z Gminą Chodzież. Pan Eugeniusz Cerlak dodał, że będzie trzeba dokonać głębszej analizy,  

a potem podjąć decyzję o pozostaniu lub wystąpieniu ze Związku Gmin i Powiatów 

Nadnoteckich.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Gmina Łobżenica jest członkiem Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 

„Krajna nad Notecią”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że jest członkiem Zarządu Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Krajna nad 

Notecią”, a Przewodniczący Rady Miejskiej Edward Starszak należy do Rady ds. Wyboru 

Projektów. Oznajmił, że ocena zgłaszanych wniosków jest skrupulatna. Musi on spełniać 

odpowiednie kryteria. Nie wszystkie wnioski Gminy Łobżenica zostały pozytywnie 

rozpatrzone. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w ostatnim czasie do Lokalnej Grupy Działania 

„Krajna nad Notecią” przystąpił Powiat Pilski. Prawdopodobnie niebawem do tej organizacji 

dołączy również Powiat Złotowski. Współpraca w ramach LGD jest na dobrym poziomie. 

Według pana Eugeniusza Cerlaka każda Gmina powinna dostać wsparcie na realizację swoich 
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projektów. Wniosek musi być dobrze napisany, aby został pozytywnie zaopiniowany. 

Problem stanowią osoby fizyczne wchodzące w skład stowarzyszenia, które nie płacą składek 

członkowskich.  

Burmistrz Łobżenicy dodał, że praca w ramach Lokalnej Grupy Działania jest ciężka. Został 

również zatrudniony nowy dyrektor biura. Obecnie działa ono sprawnie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że na początku 2014 r. planowany jest nabór wniosków na realizację małych 

projektów. Duże wsparcie finansowe będzie możliwe do uzyskania w ramach nowej 

perspektywy unijnej np. na działania z zakresu Osi 4 Leader Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. Stwarza to szansę na aktywizację środowisk lokalnych. Coraz więcej 

stowarzyszeń otrzymuje wsparcie, ma ciekawe propozycje. Przed złożeniem wniosku warto 

jest przyjrzeć się kryteriom ich oceny. 

Powiedział, że Gmina Łobżenica włączyła się aktywnie w tworzenie Stowarzyszenia Lokalna 

Grupa Działania „Krajna nad Notecią”. W międzyczasie przystąpiły do niego kolejne 

jednostki samorządu terytorialnego. Najmłodszym członkiem stowarzyszenia jest Powiat 

Pilski, który przygotował ciekawy projekt związany z promocją kolejki wąskotorowej. 

Według pana Edwarda Starszaka ważną kwestią jest to, aby przy ubieganiu się o wsparcie 

spełniać założenia Lokalnej Strategii Działania. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy wyraził zadowolenie z faktu, że 

Związek Gmin Krajny wszedł w nowy obszar działalności. Dodał, że istnieje szansa 

rozwiązania problemów w zakresie gospodarki odpadami. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy Gmina Łobżenica należy jeszcze do innych związków, fundacji lub 

stowarzyszeń. Zainteresowała się również wielkością kosztów związanych z uczestnictwem  

w pracach wymienionych związków w skali roku oraz płynącymi z tego faktu korzyściami dla 

Gminy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że roczne koszty uczestnictwa we wszystkich związkach i stowarzyszeniach 

wynoszą w granicach 15 000 zł, odpowiednio: 

- Związek Gmin Krajny 10 000 zł, 
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- Związek Gmin i Powiatów Nadnoteckich 3 000 zł, 

- Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „Krajna nad Notecią” 2 000 zł. 

Powiedział, że Gmina Łobżenica należy również do fundacji „Bezpieczny Powiat”  

w Złotowie. Obecnie nie ponosi z tego tytułu żadnych kosztów. Na początku funkcjonowania 

tej fundacji Gmina poniosła wydatki w wysokości 1 000 zł. Działała ona dość prężnie.  

W 2012 r. aktywność fundacji trochę osłabła w związku z chorobą jednej z osób ją 

prowadzących. Burmistrz Łobżenicy wyraził nadzieję, że Fundacja „Bezpieczny Powiat”  

w Złotowie zwiększy swoją działalność. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

poddał pod głosowanie przyjęcie informacji przedstawicieli Gminy o pracach związków 

komunalnych, stowarzyszeń i fundacji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację 

przedstawicieli Gminy o pracach związków komunalnych, stowarzyszeń i fundacji. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok” był 

omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Poinformował, że 

zmiany dotyczą zapisów technicznych związanych z przekazaniem dotacji inwestycyjnej dla 

Województwa Wielkopolskiego na budowę chodnika w Luchowie. 

Następnie zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie 

gminy na 2013 rok”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXI/211/13 w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok”, która stanowi 

załącznik numer 6 do protokołu. 
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Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Łobżenica w części nie dotyczącej postępowania z odpadami 

komunalnymi został omówiony na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie otworzył dyskusję w tej sprawie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Zgłosił poprawkę do projektu uchwały, według której punkt 10 w paragrafie 4 Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łobżenica w części nie dotyczącej 

postępowania z odpadami komunalnymi otrzymałby następujące brzmienie:  

W przypadku stwierdzenia nieszczelności zbiornika bezodpływowego wykazanej różnicą ilości 

pobranej wody do wywiezionych ścieków lub nieszczelności stwierdzonej w wyniku kontroli  

Inspektora Nadzoru Budowlanego, właściciel nieruchomości jest zobowiązany do jej 

usunięcia w terminie 30 dni i powiadomienia o tym gminy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie poprawkę przedstawioną przez Burmistrza Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Łobżenica w części nie dotyczącej postępowania  

z odpadami komunalnymi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXI/212/13 w sprawie: przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Łobżenica w części nie dotyczącej postępowania z odpadami 

komunalnymi, która stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 
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Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zamiany prawa własności 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy na prawo własności innej nieruchomości 

stanowiącej własność osoby fizycznej.  

Omówił projekt powyższej uchwały. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poddał pod głosowanie 

projekt powyższej uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXI/213/13 w sprawie zamiany prawa własności nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy  na prawo własności  innej nieruchomości stanowiącej własność osoby 

fizycznej, która stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Iwona Reinholz-Cynajek 

Zaproponowała przeniesienie organizacji Biegu im. Alojzego Graja z Placu Zwycięstwa na 

Plac Wolności w Łobżenicy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Wnioskowała o przeniesienie organizacji Biegu im. Alojzego Graja na stadion sportowy  

w Łobżenicy. Powiedziała, że przyszłoroczną edycję biegu można by połączyć z organizacją 

festynu lub dnia sportu.  

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Iwona Reinholz-Cynajek 

Nie zgodziła się ze stanowiskiem radnej Zdzisławy Bosak. Powiedziała, że Bieg im. Alojzego 

Graja odbył się już na stadionie miejskim i frekwencja nie dopisała. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Wnioskował, aby poświęcić oddzielny czas na dokonanie oceny kilku ostatnich edycji Biegu 

im. Alojzego Graja. Stwierdził, że należy zastanowić się nad połączeniem tej imprezy 

sportowej z organizacją festynu rodzinnego. Dzień, w którym organizowany jest bieg, mógłby 

zakończyć się zabawą. Zdaniem radnego w powyższej sprawie powinno zostać wypracowane 

wspólne stanowisko z Dyrektorem Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy. 

Powiedział, że Rada Miejska od dwóch lat wnosiła postulaty o rozwiązanie problemów 

komunikacyjnych i parkingowych w Łobżenicy. Komisja, której przewodniczy pan Andrzej 

Mojsiewicz, również wypracowała wnioski w powyższym zakresie.  

Stwierdził, że kilka dni temu odbyło się spotkanie dotyczące zmian w organizacji ruchu 

drogowego w mieście. Radni dowiedzieli się, że dopiero teraz zostały podjęte działania  

w celu rozwiązania niektórych problemów komunikacyjnych. Zapytał Burmistrza Łobżenicy, 

dlaczego musiały minąć dwa lata, aby zająć się tym tematem. 

Kontynuując swoją wypowiedź radny Andrzej Mojsiewicz powiedział, że Samorząd 

Mieszkańców Miasta Łobżenicy dokonał lustracji spraw związanych z inwestycjami  

w mieście i stwierdził szereg usterek. Zapytał o przyczynę niewłaściwego nadzoru 

inwestorskiego oraz braku dozoru ze strony Burmistrza przy wykonywaniu pewnych prac. 

Oznajmił, że obserwował naprawę nawierzchni asfaltowej na niektórych ulicach  

w Łobżenicy. Skrytykował jakość prac wykonanych na Placu Wolności. Zapytał dlaczego 

brakuje przedstawiciela Gminy przy wykonywaniu tego typu remontów.   

Powiedział, że dokonano naprawy zgłoszonych usterek przy chodnikach na Osiedlu 

Słonecznym i ul. 600-lecia w Łobżenicy. Zdaniem radnego prace zostały źle wykonane,  

np. występują zbyt duże przerwy pomiędzy krawężnikami. 

Następnie radny Andrzej Mojsiewicz zapytał kiedy zostaną podjęte działania w celu 

uporządkowania terenu parku miejskiego w Łobżenicy. Stwierdził że chodniki i ławki są 

zanieczyszczone przez ptasie odchody. Działania związane z przegonieniem srok z parku nie 

przyniosły efektów, a huk wystrzałów powodował lęk u psów. Oprócz tego pojemniki na 

odpady znajdujące się w parku miejskim są pełne.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Wnioskował o podjęcie działań w celu uporządkowania placu pana Struzika w Łobżenicy. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poruszyła kwestię ustawy „śmieciowej”. Zapytała, czy istnieje możliwość zmiany formy 

płatności za odbiór odpadów.  

Dociekała również czy w wyniku przetargu na odbiór odpadów może nastąpić obniżenie 

wielkości opłat ponoszonych przez mieszkańców. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że w tej chwili nie jest w stanie udzielić odpowiedzi na pytania pani Zdzisławy 

Bosak.  

Dodał, że na pytania radnych Andrzeja Mojsiewicza i Jana Andrearczyka odpowie w formie 

pisemnej. 

 

Ad. 15 

Pan Dariusz Żurek 

Powiedział, że jest inicjatorem protestu obywatelskiego dotyczącego ustawy śmieciowej. 

Posiada wiedzę co do sposobów unieszkodliwiania odpadów, szczególnie tych stałych. 

Przedstawił zastrzeżenia do wspomnianej ustawy. Stwierdził, że według przepisów prawa 

rozróżniane są nieruchomości zamieszkałe i niezamieszkałe. W przypadku nieruchomości 

zamieszkałych są możliwe cztery sposoby naliczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi:   

- od powierzchni mieszkaniowej, 

- od ilości zużycia wody, 

- od liczby mieszkańców, 

- od poszczególnego mieszkańca. 

W przypadku obiektów niezamieszkałych została przyjęta prostsza metoda naliczania opłat: 

od ilości wytworzonych odpadów. Inicjatywa, na rzecz której działa pan Żurek, ma na celu 

umożliwienie Gminom, mieszkańcom rozliczanie się od ilości powstałych odpadów. Jest to 

sprawa prosta technicznie. 

Pan Dariusz Żurek poruszył kwestię wysokości opłat dla rodzin objętych pomocą społeczną. 

Jeżeli nie będą one w stanie zapłacić, koszty te pokryje reszta obywateli. 

Powiedział, że mają miejsce działania anty motywacyjne, które nie promuje mieszkańców za 

segregowanie odpadów. Są przewidziane tak duże restrykcje, które powodują, że ludzie 
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obawiają się zbyt dotkliwych kar. Mieszkańcy mogą mieć ponadto przekonanie, że 

wysegregowanie odpadów jest formą wykonania pracy za kogoś innego. 

Stwierdził, że na daną jednostkę administracyjną przewidziany jest jeden operator. Może to 

doprowadzić do zmonopolizowania usług z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. 

Dodał, że cena za gospodarowanie odpadami może najpierw nieco się obniżyć, ale potem 

może zwiększyć się w wyniku wzrostu kosztów. 

Kontynuując swoją wypowiedź pan Dariusz Żurek zaproponował następujące pakiety działań: 

- uszczelnienie obecnego systemu, 

- wdrożenie sprawdzonych rozwiązań stosowanych w innych krajach. 

Zasugerował wprowadzenie obowiązku posiadania umowy na wywóz nieczystości stałych 

przez właściciela lub zarządcę nieruchomości lub ewentualne dopuszczenie możliwości 

samodzielnego wywozu odpadów na miejsce do tego przeznaczone – należałoby to 

odpowiednio udokumentować. Powinno być stosowane prawo wyboru firmy odbierającej 

odpady. W Krajence działały na rynku trzy przedsiębiorstwa. 

Powiedział, że w celu uszczelnienia systemu należałoby również zwiększyć kary za wywóz 

nieczystości w miejsca do tego nie przeznaczone. Jest to obszar działania dla różnych służb 

samorządowych i państwowych jak np. straż miejska. 

Następnie pan Dariusz Żurek przedstawił propozycje zmian w zakresie wdrożenia 

sprawdzonych rozwiązań stosowanych w innych krajach: 

- wprowadzenie systemu pobierania kaucji lub zastawu za wszelkie opakowania od napojów  

z jednoczesnym powszechnym systemem zwrotu tych opakowań, zarówno szklanych, 

plastikowych, jak i puszek, 

- stworzenie systemu małych, lokalnych sortowni i kompostowni odpadów, które działają na 

potrzeby społeczności lokalnych, 

- budowa nowoczesnych instalacji do unieszkodliwiania odpadów w obrębie dużych  

i średnich aglomeracji miejskich, 

- wprowadzenie różnych narzędzi podatkowych, które wspomagają i promują wykorzystanie 

surowców wtórnych w produkcji, 

- wspomaganie programu badań naukowych w kierunku opracowania technologii 

wykorzystujących surowce wtórne. 

Pan Dariusz Żurek powiedział, że wzrost kosztów uderza w rodziny wieloosobowe i uboższe. 

Według badań naukowych im rodzina jest liczniejsza i uboższa tym produkuje mniej 

odpadów. 
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Kończąc swoją wypowiedź poinformował, że ma miejsce akcja zbierania podpisów poparcia 

dla zaproponowanych zmian. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Stwierdził, że pan Żurek ma rację w 90%. Na szczeblu lokalnym nikt nie ma wpływu na 

zapisy ustawy. Powiedział, że koszt utrzymania małej sortowni odpadów jest dość duży,  

a Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska nie wyda pozytywnej opinii na temat powstania 

kilku obiektów tego typu na terenie Gminy. 

Burmistrzowi Łobżenicy nie podoba się pobór opłat za gospodarowanie odpadami.  

W Niemczech jest to wszystko wliczone do podatku od nieruchomości. Wyraził nadzieję, że 

Trybunał Konstytucyjny poprawi przepisy znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach. 

Oznajmił, że poprawa czystości jest dobrym kierunkiem działań. Najwięcej obowiązków 

spadło jednak na samorządy. Gminy poniosą koszty za osoby, które nie zapłacą za wywóz 

odpadów. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy przytoczył wypowiedź jednego z właścicieli wielkiej firmy 

zajmującej się przetwarzaniem odpadów, który powiedział, że wystarczającym działaniem 

byłoby zwiększenie ilości pieniędzy na kontrole. W krajach Zachodniej Europy za 

wyrzucenie odpadów do lasu grozi utrata samochodu. 

 

Pan Dariusz Żurek 

Powiedział, że władze Gminy nie mogą zmienić przepisów ustaw. Dodał, że jest inicjatorem 

akcji, która być może pobudzi do refleksji osoby stanowiące prawo. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Stwierdził, że w wielkich miastach istnieją spółdzielnie i to one będą płaciły za wywóz 

odpadów, a nie poszczególni mieszkańcy. Duże jednostki będą miały mniej problemów  

w porównaniu z małymi miejscowościami, np. z windykacją zaległości podatkowych.  

Oznajmił, że część niewiadomych wyjaśni się po wejściu w życie nowego systemu 

gospodarki odpadami.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że Komisja Heraldyczna nie zaopiniowała 

jeszcze wniosku odnośnie flagi i herbu Gminy. Na posiedzeniu w dniu 15 maja br. nie był 

obecny pracownik zajmujący się tą sprawą. Komisja Heraldyczna rozpatrzy wniosek Gminy 

Łobżenica na początku czerwca.  
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Dodał, że na początku przyszłego miesiąca jest umówiony na spotkanie z panem profesorem 

Mietzem, które będzie poświęcone sprawom związanym z monografią Łobżenicy.  

 

Pan Sylwester Tadych 

Poprosił o poparcie inicjatywy przedstawionej przez pana Dariusza Żurka. 

 

Ad. 16 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Edward Starszak o godzinie 13:15 zakończył obrady XXXI sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Edward Starszak 

 

 

 

 

 

 


